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Ciolacu: Daca luam ad litteram ce ne-am asumat în PNRR privind pensiile,

depopulam MApN, MAI si justitia

Presedintele Partidului Social Democrat, Marcel Ciolacu, a  declarat miercuri ca în cazul în care vor fi

aplicate ad litteram  angajamentele României din Planul National de Redresare si Rezilienta,  vor fi

"depopulate" Ministerul Apararii, cel de Interne, dar si  justitia.

"Nu va ascund ca si astazi am avut o întâlnire cu domnul prim-ministru  si cu toti ministrii de resort. Normal, si

ministrul Muncii, pentru ca  el este seful de fila pe acest jalon si cautam solutiile cele mai bune. E  o discrepanta

mare între practica din Uniunea Europeana - ma refer la  pensiile magistratilor, ma refer la pensia din aparare, din

ordine  publica, din siguranta nationala - si ce ne-am asumat noi în PNRR.  Decizia si discutiile cu Comisia trebuie

sa fie unele foarte  echilibrate. Daca în acest moment noi luam ad litteram ce ne-am asumat  în PNRR, depopulam

Ministerul Apararii, Ministerul de Interne, justitia,  toate serviciile din România. Daca dorim acest lucru - eu nu

îmi doresc  acest lucru - mergem ad litteram. (...) Armata nu poate sa aiba pensie  speciala. Armata are pensie de

serviciu. Franta are lege speciala în  ceea ce priveste armata, ordinea publica si serviciile. Belgia,  Germania... Sunt

22 de state", a spus el pentru Europa FM.

Liderul PSD a reprosat Guvernului care a elaborat Planul National de  Redresare si Rezilienta ca nu l-a supus

dezbaterii publice. El a  apreciat ca abordarea actuala din PNRR ar crea "haos" în România.

Marcel Ciolacu a mai afirmat ca în spatiul public exista "o mare ura  împotriva pensiilor speciale" si ca aceasta

este "îndreptatita", având  în vedere ca "anumite categorii au gasit oportun sa faca niste excese".

Potrivit liderului PSD, printre aceste "excese" se numara pensiile mai  mari decât veniturile obtinute în timpul

activitatii sau faptul ca  pensia este calculata în functie de veniturile obtinute în ultima luna  de activitate. O alta

"exagerare" a reprezentat-o posibilitatea de a  iesi la pensie la 45 de ani.

"Toate aceste lucruri sunt prevazute în modificare. Mai mult, saptamâna  viitoare, coalitia are obligatia de a veni

cu anumite amendamente,  astfel încât sa ne apropiem cât mai mult de îndeplinirea jalonului,  pentru ca altfel legea

trece tacit prin Senat si nu poate sa mai aiba  modificari. Cum este ea acum nu este acceptata ca îndeplinire de

jalon  de catre Comisia Europeana. (...) Pensiile parlamentarilor nu sunt pe  aceasta lege. (...) Ca si jaloane, în

primul rând, avem de venit cu noua  lege a pensiilor, unde sa închidem inechitatile - si cred ca acolo vom  avea

abordarea si în ceea ce priveste parlamentarii si primarii. Nu este  pe aceeasi lege. Este o lege distincta", a precizat

el.

Marcel Ciolacu a mai declarat ca reprezentantii Guvernului vor trebui sa  discute cu cei ai Comisiei Europene

despre fiecare categorie de pensie.  El a exclus ipoteza pierderii banilor din PNRR.

"Trebuie sa înaintam si sa discutam pe fiecare categorie în parte cu  Comisia Europeana, pentru ca noi, în PNRR,

ne-am asumat ceva care ar  depopula total justitia, apararea - când ai un conflict la frontiera,  ordinea publica -

când ai una dintre cele mai sigure tari din lume si  toate serviciile de siguranta nationala. (...) Vom merge si vom

avea un  dialog concret. (...) Haideti sa vedem de unde pleaca raul. Unii care au  fost întâmplator prin anumite

functii în statul român si au depasit  aceste functii au facut niste greseli. Greseli care pot fi aratate. Daca  este

nevoie, mergem ad litteram cu legislatia din tara din care este  comisarul si sa vedem ca acel comisar, care are

aceeasi legislatie la el  în tara, va spune ca legislatia din România nu este buna", a spus el.

Întrebat daca îsi asuma pierderea banilor din PNRR în cazul în  care nu reuseste sa convinga Comisia

Europeana de necesitatea unor  modificari în PNRR, Marcel Ciolacu a negat o astfel de varianta.
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"În primul rând, depui cererea de plata numarul trei. Ai doua, trei luni  cât se discuta daca jalonul este îndeplinit.

Comisia îti da sase luni,  iarasi extensie de discutii, sa fundamentezi de ce acel jalon... Este o  perioada totusi

îndelungata. Dar, e adevarat, sper ca în saptamânile  urmatoare, în Parlament sa trecem o lege cu pensiile speciale

care sa  fie si constitutionala, e foarte important, dar care sa nu creeze un  haos în sistem în România. Şi predictibil,

ca sa nu minti pe nimeni.  Cine doreste sa se pensioneze sa aiba timp sa se pensioneze, iar cei  care sunt în

activitate sa stie ca gradual vor fi anumite modificari", a  precizat el.
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